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Protokół Nr LIII/14 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej w dniu 29 kwietnia  2014 r. 

 
Obrady Rady rozpoczęły się o godz. 14.00 i trwały do 20.05. 
 
Nieobecni na sesji: prezydent miasta Tomasz Wantuła i  radny Mirosław Wantuła.  
 
 
Ad. 1. 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło.  
Stwierdzając kworum poinformował, że w sesji uczestniczy 12 radnych, a w związku 
z tym obrady Rady są prawomocne.  
Wkrótce po stwierdzeniu kworum przybyło 6 radnych. Od godz. 16-tej w obradach  
uczestniczyli radni: Łukasz Szostak, Adam Sadłowski i Robert Młodziński. Radna 
Elżbieta Czeczot obecna była na sesji od godz. 17.20.  
 
Do przesłanego radnym porządku obrad wprowadzono zmiany: 
- na wniosek prezydenta miasta został zdjęty projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie  zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Pismo prezydenta 
miasta zawierające wniosek i uzasadnienie zdjęcia z porządku obrad ww. projektu 
uchwały odczytał przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło. 

„za” zdjęciem projektu uchwały oddano 15 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 1. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
- na wniosek przewodniczącego Rady Miasta wprowadzono do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do  sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru „Kanał Kędzierzyński – ul. Naftowa – 
wschodnia granica gminy” w gminie Kędzierzyn-Koźle. 

„za” uzupełnieniem porządku obrad oddano 14 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1. 
(wydruk z głosowania nr 2. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Po uwzględnieniu wnioskowanych zmian porządek obrad LIII sesji  przedstawia się 
jak niżej: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu Nr LI/14 z sesji odbytej w dniu 26 marca 2014 r. oraz 

protokołu Nr LII/14 z sesji odbytej w dniu 22 kwietnia 2014 r. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
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4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania. 
6. Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji zadań objętych Gminnym Programem 

Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2012-2015. 
7. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2013. 
8. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy z Organizacjami 

Pozarządowymi za 2013 r. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. udzielenia Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Kędzierzynie-Koźlu upoważnienia do prowadzenia postępowań 
i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach dotyczących świadczeń 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym – stypendiów i zasiłków 
szkolnych, 

2. przystąpienia do programu  pn. Opolska Karta Rodziny i Seniora, 
3. zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta Kędzierzyn-

Koźle programu „Dla Rodziny Trzy Plus”, 
4. nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu dróg publicznych w Kędzierzynie-

Koźlu (Rondo Rotmistrza Witolda Pileckiego), 
5. nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu, 
6. wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego 

Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i 
objęcia udziałów w zamian za wniesiony wkład. 

7. wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 
Zakładu Energetyki Cieplnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, 
wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w 
zamian za wniesiony wkład, 

8. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Kędzierzyn-Koźle w części dotyczącej obszaru położonego przy granicy z 
gminą Bierawa przy ul. Braci Wolnych, 

9. wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 
niezabudowanej, położonej w Kędzierzynie-Koźlu, w obrębie Sławięcice, 
oznaczonej jako działka nr 40/21 i 40/23, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa, a będącej  w użytkowaniu wieczystym Gminy Kędzierzyn-Koźle, 

10. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru „Os. Cisowa – os. Lenartowice – Biały Ług – Kanał 
Kędzierzyński” w gminie Kędzierzyn-Koźle, 

11. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru „Kanał Kędzierzyński – ul. Naftowa – wschodnia 
granica gminy” w gminie Kędzierzyn-Koźle. 

12. zmian w budżecie miasta na rok 2014, 
13. zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej dla Województwa Opolskiego na realizację zadania: „Opracowanie 
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dokumentacji technicznej wałów przeciwpowodziowych „K ędzierzyn” i 
„Lasaki – Poborszów”, 

14. zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 
 
10. Stanowisko Rady do skargi rozpatrzonej przez Komisję Rewizyjną. Skarga na działania 

Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu naruszające 
obowiązujące przepisy prawne, interes prawny prowadzonej instytucji gminnej oraz 
interes publiczny samorządu lokalnego, działanie przeciw prywatnym, indywidualnym 
prawnym interesom mieszkańców tutejszej gminy poprzez podpisanie umowy 
Upoważnienia inkasowego z zewnętrzną firmą. 

11. Stanowisko Rady do skargi rozpatrzonej przez Komisję Rewizyjną. Skarga Fundacji 
Wiedzieć Więcej na zaniechanie przez Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ogłaszania 
konsultacji z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego projektów aktów prawnych organu gminy Kędzierzyn-
Koźle dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

12. Stanowisko Rady do skargi rozpatrzonej przez Komisję Rewizyjną. Skarga 
Kędzierzyńsko-Kozielskiego Towarzystwa Przyjaciół i Opieki nad Zwierzętami na 
działalność Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-
Koźlu. 

13. Wolne wnioski.  
14. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 2. 
Radni nie wnosząc uwag przyjęli protokół Nr LI/14 z sesji odbytej w dniu 26 marca 
2014 r. oraz protokołu Nr LII/14 z sesji odbytej w dniu 22 kwietnia 2014 r. 
 
Ad. 3. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady,  korespondencji w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Wojciech Jagiełło, przewodniczący Rady Miasta.  

 (pisemna informacja  dołączona  do nin. protokółu) 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez prezydenta miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Paweł Rams, z-ca  prezydenta miasta.  

(pisemna informacja dołączona  do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 
 
Grzegorz Peczkis poinformował o brakujących kratkach ściekowych na ulicy 
Konwalii i alei Róż. Ponadto zwrócił się z pytaniami: 
- jakie są  plany wykorzystania placu powstałego po wyburzeniu budynków przy ul. 

Grunwaldzkiej i ul. Dąbrowskiego, 
- terminu rozpoczęcia remontów  nawierzchni asfaltowych ulic, 
- jakie są powody zróżnicowania kwot przyznanych lokalnym wydawnictwom 
prasowym na publikację materiałów związanych z promocją miasta. 
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Stanisław Węgrzyn, dyrektor MZBK, poinformował że plac powstały po wyburzonych 
budynkach będzie przeznaczony pod inwestycje wskazane przez gminę. Jednocześnie 
dodał, że wyburzone budynki stwarzały zagrożenie a ich remont był nieopłacalny. 
Jeżeli konserwator zabytków wyrazi zgodę na rozebranie budynku przy ul. 
Dąbrowskiego 2 oraz gdy zostanie usunięty zniszczony budynek stojący w tej okolicy,  
to powstanie teren o powierzchni ok. 70 arów.  
 
Jacek Król, z-ca prezydenta miasta, potwierdził rozpoczęcie prac remontowych 
nawierzchni ulic.  
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta, wyjaśnił, że zróżnicowanie kwot  wynika z 
cenników obowiązujących w lokalnych gazetach. 
 
Telesfor Jankowski poprosił o informację na temat etapu prac związanych z 
podłączeniem energii elektrycznej do powstałego obiektu sportowego na terenie 
osiedla Lenartowice.  
 
Zenona Kuś, dyrektor MOSiR, zapewniła o finalizowaniu prac związanych z 
podpisaniem  umowy. 
 
Halina Fogel  poinformowała o brakujących kratkach kanalizacji burzowej przy 
skrzyżowaniu ulic Orkana i Sławięcickiej. Problem ten zgłosiła Rada Osiedla 
Sławięcice ok. trzy tygodnie temu. Wówczas obiecano, że Komendant Straży 
Miejskiej będzie monitorował sytuację i apelował do właściciela drogi o  uzupełnienie 
brakujących kratek. 
 
Kamila Prymka-Bieńkowska, inspektor w Wydziale Zarządzania Drogami, 
zadeklarowała problem ten zgłosić zarządcy drogi. 
 
Jacek Żarowski, komendant Straży Miejskiej, poinformował o przyjętej praktyce przy 
tego typu problemach i występujących trudnościach powodujących opóźnienia w 
uzupełnianiu brakujących kratek. 
 
Hubert Majnusz zwrócił się z pytaniem czy są możliwości wykonania parkingu przy 
cmentarzu w os. Cisowa i utwardzenia dojazdu do cmentarza. Przypomniał, że od 
kilku lat słyszał zapewnienia, że parking zostanie wykonany, a dojazd utwardzony, 
jednak do tej pory deklaracje nie zostały zrealizowane. 
 
Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału Zarządzania Drogami, poinformował że 15 
maja będzie otwarcie ofert na ogłoszony przetarg na tego typu roboty. Jednocześnie 
wyjaśnił, że są środki na realizację tego parkingu, jednak  zadanie może być wykonane 
w ramach nowej umowy. Poinformował również, że w tym roku droga nie będzie 
utwardzona, gdyż brakuje środków na ten cel.  
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z pytaniami: 
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- na jakim etapie  znajdują się aktualnie prace prac nad zamontowaniem  kładki nad 
potokiem Lineta, 
- kiedy zostanie wyremontowany chodnik na promenadzie ks. Ludwika Rutyny, który 
będzie prowadził do tej kładki, 
- czy jest koncepcja zamalowania swastyki znajdującej się na murze okalającym 
szpital w okolicy parku kozielskiego, 
- czy planuje się odnowienie głazu i tablicy upamiętniającej przybycie w kwietniu 
1945 roku polskich  władz do Koźla. 
 
Na pytanie dot. remontu chodnika na promenadzie  ks. Rutyny odpowiedzi udzielili: 
Jacek Król, z-ca prezydenta miasta i Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału 
Zarządzania Drogami. Z udzielonych wyjaśnień wynika, że  uszkodzenia wynikają z 
wadliwie wykonanego podłoża pod chodnikową kostkę. Podejmowane do tej pory 
prace naprawcze nie przyniosły oczekiwanych efektów. W tym roku nie ma środków 
na kolejny remont chodnika. Ponadto z-ca prezydenta Jacek Król zadeklarował zajęcie 
się tematem usunięcia swastyki oraz odnowienia tablicy i głazu. 
 
Andrzej Reczek, kierownik Wydziału Inżynierii Miejskiej, udzielając odpowiedzi na 
pytanie dot. kładki nad potokiem Lineta poinformował, że Urząd wystąpił o 
pozwolenie wodno-prawne, a po uzyskaniu takiego pozwolenia wystąpi o pozwolenie 
na budowę kładki. 
 
Po stwierdzeniu, że lista radnych, którzy zgłosili się w celu przedstawienia zapytania 
bądź interpelacji została wyczerpana, prowadzący obrady Wojciech Jagiełło 
poinformował, że przystępuje do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6. 
Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji zadań objętych Gminnym Programem Ochrony 
Zdrowia Psychicznego na lata 2012-2015. 
 
Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny 
poinformował, że komisja zapoznała się i przyjęła  Sprawozdanie za rok 2013 z realizacji 
zadań objętych Gminnym Programem Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2012-2015. 
 
Po upewnieniu się, że  nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Wojciech 
Jagiełło poinformował, że przystępuje do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 7. 
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2013. 
 
Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny 
poinformował, że komisja zapoznała się i przyjęła informację pt.  Ocena zasobów 
pomocy społecznej za rok 2013. 
 
Stanisław Gładysz podzielił się swoimi spostrzeżeniami wynikającymi z analizy 
danych o sytuacji demograficznej i społecznej gminy Kędzierzyn-Koźle, a w 
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szczególności osób korzystających z pomocy i wsparcia. W ocenie radnego z 
przedstawionych liczb można wywnioskować, że „nasze miasto zjeżdża po równi 
pochyłej” a prognozy  na kolejne lata nie są optymistyczne. Poprosił o informację czy 
środki zaplanowane w tegorocznym budżecie miasta na pomoc społeczną pokryją 
potrzeby w tym zakresie. 
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę na systematyczny wzrost kwot przeznaczanych na 
pomoc społeczną oraz rosnącą liczbę osób i rodzin korzystających z pomocy 
społecznej. Wskazał na potrzebę ukierunkowania działań w taki sposób aby pomóc 
ludziom wyjść  z trudnej sytuacji. 
 
Danuta Ceglarek, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, poinformowała 
że Ocena Zasobów Pomocy Społecznej została przygotowana na podstawie wzoru 
opracowanego przez Instytut Rozwoju Służb Społecznych na zlecenie Ministerstwa 
Pracy i Polityki Społecznej. W dalszej części omówiła budżet Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej. Podkreśliła że większość zadań realizowanych przez tę jednostkę 
finansowana jest z dotacji zewnętrznych, tj. budżetu wojewody i budżetu centralnego. 
1/3 środków pochodzi z budżetu gminy a 2/3 to dotacje zewnętrzne. Dodała również, 
że w pomocy społecznej dominuje pomoc w usługach (np. funkcjonowanie domów 
dziennego pobytu, mieszkań chronionych,  usługi opiekuńcze, piecza zastępcza, 
pomoc rodzinie) a nie pomoc w formie świadczeń przyznawanych w formie zasiłków 
stałych, lub okresowych oraz  celowych.  
 
Tadeusz Urbańczyk zwrócił uwagę na wskaźnik wykorzystania miejsc noclegowych 
dla osób bezdomnych  oraz na liczbę osób korzystających z pomocy z powodu 
bezdomności w latach 2009-2014. Zwrócił uwagę, że w roku 2009 liczba ta wynosiła 
29,  w 2010 r. - 32, w 2012 - 29, w 2013 - 51 a prognoza na 2014 rok zakłada liczbę 60  
(str. 49 opracowania) Poprosił o informację skąd taki wzrost liczby osób bezdomnych. 
 
Danuta Ceglarek poinformowała, że liczba osób bezdomnych na terenie gminy 
Kędzierzyn-Koźle jest na podobnym, porównywalnym poziomie i waha się od 100 do 
120 osób. Powodem jest wysoka skuteczność eksmisji oraz  bezdomność z wyboru. 
Wzrost wykorzystania miejsc noclegowych wskazuje na skuteczność działań 
pracownika socjalnego ds. bezdomności. Innym czynnikiem powodującym wzrost 
liczby osób korzystających z pomocy z powodu bezdomności jest fakt, że od roku 
2012 zadanie gminy dot. zapewnienia schronienia osobom bezdomnym realizowane 
jest przez Dom dla Najuboższych i Bezdomnych „MARKOT” przy ul. 
Dąbrowszczaków w Kędzierzynie-Koźlu. Wcześniej usługi te świadczyło 
Towarzystwo Brata Alberta w Bielicach koło Niemodlina. Ta zmiana spowodowała 
łatwiejszy dostęp do noclegowni i innych form pomocy świadczonych przez 
MARKOT. Osoby bezdomne chętniej korzystają z pomocy ww. placówki.  
 
Po upewnieniu się, że  nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Wojciech 
Jagiełło poinformował, że przystępuje do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 8. 
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Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy z Organizacjami Pozarządowymi za 
2013 r. 
 
Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, poinformował że 
komisja zapoznała się ze sprawozdaniem. 
 
Wojciech Jagiełło poinformował, że również Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Rodziny zapoznała się i przyjęła do wiadomości Sprawozdanie z realizacji Programu 
Współpracy Gminy z Organizacjami Pozarządowymi za 2013 r. 
 
Ryszard Pacułt, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
poinformował, że komisja zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. Dyskusja jaka 
wywiązała się w trakcie analizy sprawozdania dotyczyła między innymi: 
-   trybu udzielenia dotacji stowarzyszeniom, tj. w trybie konkursowym bądź w trybie 
19a, 
- realizacji zadania publicznego pod nazwą „Dokarmianie wolno żyjących kotów na 
terenie miasta Kędzierzyn-Koźle”. 
Komisja pozytywnie oceniła przedstawione sprawozdanie oraz zwróciła się z prośbą 
aby uwagi przekazane w trakcie dyskusji zostały  uwzględnione w przyszłym roku. 

Kończąc, poprosił o informację jakim organizacjom pozarządowym gmina 
udostępnia nieodpłatnie pomieszczenia przy ul. Piramowicza 2 na III piętrze. 
Jednocześnie dodał, że w sprawozdaniu jest informacja, że są to cztery organizacje. 

 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta, zadeklarował  udzielenie odpowiedzi po 
zasięgnięciu informacji u autora sprawozdania, nieobecnego na dzisiejszej sesji z 
ważnych powodów osobistych. 
 
Grzegorz Chudomięt poruszył temat niewielkiego zainteresowania organizacji 
pozarządowych konsultacjami przeprowadzanymi przez prezydenta miasta a 
wymaganymi przy procedowaniu niektórych projektów uchwał. Wyjątkiem w tej 
kwestii jest fundacja „Wiedzieć Więcej”, która odpowiadając na konsultacje złożyła 
wnioski.  Poprosił o informację  jakie czynniki decydują o wysokości dotacji dla 
stowarzyszeń realizujących zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu. 
 
Z odpowiedzi udzielonej przez  Beatę Pogwizd-Kaczyńską, inspektor w Wydziale 
Promocji Miasta, Kultury i Sportu, wynika że wnioski organizacji pozarządowych 
analizowane są przez komisje konkursowe powoływane przez prezydenta miasta.  
Komisja konkursowa bierze pod uwagę sukcesy i liczebność członków danego klubu 
sportowego oraz kieruje się zapisami ustawy o działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie.  Dotacje z budżetu miasta nie są jedynym źródłem finansowania 
działalności organizacji  pozarządowych lecz są dodatkowym wsparciem dla tych 
organizacji. 
 
Grzegorz Peczkis poinformował, że w jego ocenie,  źle się układa współpracy gminy z 
organizacjami pozarządowymi. Uzasadniając stwierdził, że współpraca ta opiera się na 
dwóch dokumentach, tj. ustawie o  działalności pożytku publicznego i wolontariacie 
oraz  programie współpracy gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi 
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na rok 2013. Program ten narzuca dodatkowe zobowiązania na organ wykonawczy, tj. 
prezydenta miasta, a  które jak wykazała kontrola Komisji Rewizyjnej nie są 
realizowane przez  prezydenta. Takim przykładem jest brak konsultacji programu 
ochrony zabytków. Na 153 projekty aktów normatywnych do konsultacji skierowano 
13, a jednym z tych projektów był program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. W tym roku prezydent skierował do konsultacji dwa akty 
normatywne. Zarzucił, że Urząd nie ma wiedzy  z kim współpracuje oraz czy 
dysponuje wykazem organizacji pozarządowych. Odczytał pisemną odpowiedź 
prezydenta miasta na podstawie której wysnuł powyższe stwierdzenie. „W związku z 
pismem informuję, że Urząd Miasta Gmina Kędzierzyn-Koźle nie prowadzi rejestru 
organizacji pozarządowych”.  Jednocześnie zaznaczył, że gmina dostarczyła mu 
wykaz organizacji pozarządowych z którymi współpracuje, jednak wykaz ten nie 
zawierał wszystkich organizacji. Odnosząc się do uwagi radnego Grzegorza 
Chudomięta dot. braku zainteresowania organizacji konsultacjami, stwierdził że 
wynika to z praktyki informowania o konsultacjach jedynie w internecie. Powoduje to 
hermetyzowanie powszechnego dostępu do informacji.  
 
Paweł Rams zwrócił uwagę, że prowadzenie rejestru organizacji  pozarządowych leży 
w kompetencji  Starostwa Powiatowego, stąd taka odpowiedź prezydenta. Nie zgodził 
się również z ustaleniami z  kontroli Komisji Rewizyjnej. Zapewnił, że wszystkie 
projekty uchwał, które wymagają konsultacji są poddawane  konsultacjom. Dodał, że 
chętnie zapoznałby się z protokółem Komisji Rewizyjnej i ustaleniami z 
przeprowadzonej kontroli. 
 
Grzegorz Peczkis poinformował, że prezydent jest zapraszany na każde posiedzenie 
Komisji Rewizyjnej, jednak do tej pory z zaproszenia nie skorzystał. Protokół z 
kontroli był przedstawiany na posiedzeniu  w dniu 6 lutego br.  
 
Grzegorz Chudomięt interesował się wynikami przeprowadzonych do tej pory 
trzynastu konsultacji projektowanych uchwał.  
 
Beata Pogwizd zastrzegła, że jej informacja dotyczy jedynie konsultacji 
przeprowadzanych w zakresie zadań Wydziału Promocji Miasta, Kultury i Sportu. W 
roku 2013 przeprowadzono kilka konsultacji do których odniosło się kilka organizacji. 
Wynik konsultacji dołączany jest do projektu uchwały i przedkładany Radzie do 
uchwalenia.  
 
Grzegorz Chudomięt nie zgodził się ze stwierdzeniem, że zamieszczanie ogłoszeń o 
konsultacjach tylko w internecie ogranicza dostęp do powszechnej informacji. 
Zdaniem radnego organizacje pozarządowe w niewielkim stopniu są zainteresowanie  
konsultacjami. Zwrócił się z pytaniem jaki jest procentowy udział gminy w 
dofinansowaniu realizowanych przez organizacje pozarządowe zadań  
 
Beata Pogwizd wyjaśniła, że w warunkach konkursowych określono, że gmina 
pokrywa do 90% kosztów poniesionych na realizację powierzonego zadania, a 
pozostałą część stanowi wkład własny organizacji i praca społeczna wolontariuszy. 
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Grzegorz Chudomięt podzielił się uwagą, że przy  proporcjach  9:1 to  nie jest pomoc 
lecz finansowanie działalności organizacji. 
 
Wojciech Jagiełło przypomniał, że stowarzyszenia realizują zadania zlecone przez 
Gminę. 
 
Maciej Pająk, radca prawny, poinformował że z ustawy o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie nie wynika obowiązek gminy wspierania organizacji 
pozarządowych działających na ich terenie. Z ustawy tej wynika prawo gminy do 
powierzania realizacji zadań publicznych ciążących na gminie organizacjom 
pozarządowym. 
 
Ryszard Pacułt pozytywnie ocenił współpracę gminy z organizacjami pozarządowymi. 
Podał przykład wieloletniej współpracy gminy z Towarzystwem Ziemi Kozielskiej. 
Jednocześnie zgodził się z przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, że w oparciu o 
analizy przeprowadzone przez tę komisję sformułowane zostały pewne uwagi 
krytyczne.  
 
Grzegorz Peczkis zwrócił uwagę, że w Urzędzie zatrudnieni są specjaliści do spraw 
współpracy z organizacjami pozarządowymi. Współpraca ta nie ogranicza się do 
dzielenia środków finansowych. W gronie działaczy skupionych w tych organizacjach 
znajdują się osoby, które chcą mieć realny wpływ i uczestniczyć w tworzeniu 
lokalnego prawa gdyż  uchwalony program współpracy gminy Kędzierzyn-Koźle z 
organizacjami pozarządowymi daje takie możliwości.  
 
Grzegorz Chudomięt ponownie podzielił się opinią, że organizacje pozarządowe nie 
chcą  przystępować do konsultacji projektowanych uchwał. Poinformował, że w tej 
sprawie zwróci się z zapytaniem do prezydenta o dane, które wykażą trafność tej 
opinii. 
 
Stanisław Gładysz zwrócił uwagę na istotne  znaczenie relacji na styku urząd-
organizacja pozarządowa. 
 
Tadeusz Urbańczyk zwrócił uwagę, że zarówno prezydent jak i Rada Miasta chce 
współpracować z organizacjami pozarządowymi. Potwierdzeniem tego są konsultacje 
ogłaszane przez prezydenta oraz uchwała Rady  w sprawie przyjęcia programu 
współpracy gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi. Podzielił się 
wątpliwościami dot. zachowania przedstawiciela fundacji, który fotografował i 
zamieścił w internecie dokumenty rady osiedlowej z danymi osobowymi członków tej 
rady. Problem ten przedstawiła na posiedzeniu Komisji Prawno-Administracyjnej 
przewodnicząca jednaj Rady Osiedlowej. 
 
Grzegorz Peczkis poinformował, że w tym roku konsultacjom poddano dwa akty 
normatywne. Dane te potwierdzają, że współpraca nie jest właściwie realizowana. 
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Należałoby się zastanowić nad przyszłością programu współpracy Gminy z 
organizacjami pozarządowymi, pod kątem takiej współpracy. 
 
Halina Damas-Łazowska, doradca prezydenta miasta, zapewniła  że pracownik 
zajmujący się z ramienia urzędu współpracą z organizacjami pozarządowymi starannie 
wykonuje to zadanie,  a współpraca to nie tylko konsultacje. Takie podsumowanie jest 
krzywdzone dla tego pracownika. 
 
Wojciech Jagiełło i Grzegorz Peczkis podkreślili, że w żadnym momencie dyskusji nie 
odnoszono się do pracy wspomnianego pracownika, a uwagi  krytyczne dotyczyły 
współpracy gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi. 
 
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady ogłosił 30 minut 
przerwy. (Przerwa trwała od  15.50 do 16.35). 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji punktu 9. 
 
Ad. 9. 
1. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu upoważnienia do prowadzenia postępowań 
i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach dotyczących świadczeń pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym – stypendiów i zasiłków szkolnych. 
 
 
Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 15 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane 6. 
(wydruk z głosowania nr 3. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/608/14  
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie udzielenia Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Kędzierzynie-Koźlu upoważnienia do prowadzenia postępowań i wydawania 
decyzji administracyjnych w sprawach dotyczących świadczeń pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym – stypendiów i zasiłków szkolnych. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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2. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do programu  pn. Opolska Karta Rodziny 

i Seniora. 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej 
- Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny. 

 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 15 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 3 
- głosy nieoddane 3. 
(wydruk z głosowania nr 4. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/609/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie przystąpienia do programu  pn. Opolska Karta Rodziny i Seniora 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta 
Kędzierzyn-Koźle programu „Dla Rodziny Trzy Plus”. 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Rafał Olejnik, 
przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane 3. 
(wydruk z głosowania nr 5. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/610/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 
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zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia na terenie Miasta Kędzierzyn-Koźle 
programu „Dla Rodziny Trzy Plus” 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu dróg 

publicznych w Kędzierzynie-Koźlu (Rondo Rotmistrza Witolda Pileckiego), 
 
Informacje o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Ryszard Pacułt, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 
 
Zbigniew Barszcz zwrócił się z pytaniem dlaczego proponowana nazwa ronda nie 
została skonsultowana z Radą Osiedla. Przypomniał, że do tej pory propozycje 
nadania nazw ulic na poszczególnych osiedlach były konsultowane z właściwymi 
radami osiedlowymi. 
 
Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 
Planowania Przestrzennego wyjaśniła, że w przypadku inicjatywy radnego nie ma 
podstawy konsultowania z radami osiedla, a ponadto rondo nie znajduje się na terenie 
osiedla.  
 
Sylwetkę rotmistrza Witolda  Pileckiego przedstawił Adam Sadłowski, inicjator 
proponowanej nazwy ronda.  
 
Grzegorz Chudomięt poparł proponowaną nazwę ronda. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 18 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane 3. 
(wydruk z głosowania nr 6. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/611/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie nadania nazwy rondu na skrzyżowaniu dróg publicznych  

w Kędzierzynie-Koźlu 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w 
Kędzierzynie-Koźlu. 

 
Informacje o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Andrzej Kopeć, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, 
- Ryszard Pacułt, przewodniczący  Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 18 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 7. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/612/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 

w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
6. Podjęcie uchwały wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego 

Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia 
udziałów w zamian za wniesiony wkład. 

 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Grzegorz 
Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
 
Z przyczyn technicznych głosowanie zostało wstrzymane (wydruk nr 8.) 
 
Przewodniczący Rady Miasta ponownie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
„za” oddano 19 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 9. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 



 14

Uchwała Nr LIII/613/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego 
Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia 
udziałów w zamian za wniesiony wkład. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału 

zakładowego Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością, wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia 
udziałów w zamian za wniesiony wkład. 

 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Grzegorz 
Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
„za” oddano 20 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane 1. 
(wydruk z głosowania nr 10. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/614/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia kapitału zakładowego 

Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, 
wniesienia wkładu na pokrycie tego podwyższenia i objęcia udziałów w zamian za 
wniesiony wkład. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle w części dotyczącej obszaru położonego 
przy granicy z gminą Bierawa przy ul. Braci Wolnych. 

 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło przypomniał, że w dniu dzisiejszym 
radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały. 
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Informacje o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
„za” oddano 18 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane 2. 
(wydruk z głosowania nr 11. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/615/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Kędzierzyn-Koźle w części dotyczącej obszaru położonego przy granicy z gminą 
Bierawa przy ul. Braci Wolnych. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości niezabudowanej, położonej w Kędzierzynie-Koźlu, w 
obrębie Sławięcice, oznaczonej jako działka nr 40/21 i 40/23, stanowiącej 
własność Skarbu Państwa, a będącej  w użytkowaniu wieczystym Gminy 
Kędzierzyn-Koźle. 

 
Informacje o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
 (wydruk z głosowania nr 12. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/616/14 
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Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 
niezabudowanej, położonej w Kędzierzynie-Koźlu, w obrębie Sławięcice, oznaczonej 
jako działka nr 40/21 i 40/23, stanowiącej własność Skarbu Państwa, a będącej  
w użytkowaniu wieczystym Gminy Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru „Os. Cisowa – os. Lenartowice – Biały 
Ług – Kanał Kędzierzyński” w gminie Kędzierzyn-Koźle 

 
Informacje o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
 (wydruk z głosowania nr 13. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 

 
Uchwała Nr LIII/617/14 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 29 kwietnia 2014 r. 
 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru „Os. Cisowa – os. Lenartowice – Biały Ług – Kanał 
Kędzierzyński” w gminie Kędzierzyn-Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do  sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru „Kanał Kędzierzyński – ul. Naftowa – 
wschodnia granica gminy” w gminie Kędzierzyn-Koźle. 

 
Informacje o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Wiesław Fąfara, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
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„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
 (wydruk z głosowania nr 14. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 

   
Uchwała Nr LIII/618/14 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 29 kwietnia 2014 r. 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru „Kanał Kędzierzyński – ul. Naftowa – wschodnia granica gminy” w 
gminie Kędzierzyn-Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z wnioskiem o ogłoszenie 10 minut przerwy z uwagi 
na trwające prace związane z przygotowaniem autopoprawki do zmian w budżecie 
miasta. 
Prowadzący obrady Wojciech Jagiełło ogłosił przerwę, która trwała od 17.00 do 17.40. 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji kolejnego 
punktu. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło przypomniał, że do projektu uchwały 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014 radni dodatkowo otrzymali: 
- autopoprawkę I z dnia 24.04. przesłaną jako materiał dodatkowy, 
- autopoprawkę II z dnia 28.04. -  rozdaną przed sesją, 
- autopoprawkę III która wpłynęła do BRM w trakcie obrad. 
 
Rady Grzegorz Mankiewicz, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej 
poinformował, że komisja stosunkiem głosów : „za” – 1 głos , „przeciw” –  3,  
„wstrzymujących się” – 1  głos,  negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  
zmian w budżecie miasta - wraz z autopoprawką I. 
 
 

Grzegorz Mankiewicz  przedstawił „wniosek do wprowadzenia zmian do złożonego 
projektu budżetu miasta na rok 2014 wraz z autopoprawką” w brzmieniu: 
 
„I. Zmniejsza się przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym 

o łączną kwotę: 2.438.385,00 zł 
 

II. Skreśla się zadanie inwestycyjne: 
1. Zagospodarowanie zdegradowanego kompleksu sportowo-rekreacyjnego 

„Kłodnica” w Kędzierzynie-Koźlu poprzez utworzenie Parku Edukacyjnego 
na kwotę: 2.438.385,00 zł 
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III. Zmniejsza się wydatki bieżące na łączną kwotę : 140.000.00 zł 
 

2. Festyny osiedlowe 90.000,00 zł. 
3. Dni Miasta Kędzierzyn-Koźle 50.000,00 zł. 

 
IV. Nie skreśla się zadania pn PT budowy ul. Połanieckich i Leona Wyczółkowskiego 

na kwotę 75.000,00 zł 
 
V. Zmniejsza się wolne środki o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o łączną 

kwotę 65.000,00 zł 
 
VI. W związku z wykreśleniem zadania pn. Zagospodarowani zdegradowanego 

kompleksu sportowo-rekreacyjnego „Kłodnica” w Kędzierzynie-Koźlu poprzez 
utworzenie Parku Edukacyjnego, należy dokonać zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej polegających na wykreśleniu zadania w roku 2015”. 

 
Prowadzący obrady Wojciech  Jagiełło zwrócił się z pytaniem czy z-ca prezydenta 
miasta chce odnieść się do tego wniosku.  
(w obradach Rady Miasta nie uczestniczył prezydent miasta) 
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta poprosił o 10 minut przerwy. 
 
Realizując powyższą prośbę prowadzący obrady ogłosił przerwę, która trwała od 
17.45 do 18.00. 
 
Po wznowieniu obrad Paweł Rams poinformował, że prezydent nie akceptuje wniosku 
radnego Grzegorza Mankiewicza. Przypomniał źródła sfinansowania zadania 
Zagospodarowanie zdegradowanego kompleksu sportowo-rekreacyjnego „Kłodnica” 
w Kędzierzynie-Koźlu poprzez utworzenie Parku Edukacyjnego. Wartość całego  
projektu to ok. 5 mln. zł z czego 53% to pozyskane środki zewnętrzne. W dniu 
dzisiejszym pozyskana została informacja, że gmina może spodziewać się kolejnej 
kwoty 130 tys. zł.  Zdjęcie tego zadania jest wbrew woli społeczeństwa, gdyż ok. 2 
tys. mieszkańców podpisało się za realizacją tej inwestycji. Realizacja zadania pozwoli 
zatrzymać degenerację całego kompleksu ale również zrewitalizować ten teren. Na 
dzień dzisiejszy nie ma innego pomysłu jak zagospodarować ten teren i przeprowadzić 
tam inną inwestycję. Nie ma również  innego zadania dofinansowanego w tak 
wysokiej kwocie. W dalszej wypowiedzi odniósł się do propozycji zmniejszenia 
wydatków bieżących na kulturę w tym na festyny osiedlowe i Dni Miasta. 
Poinformował, że rady osiedli już ustaliły plany festynów osiedlowych. Zazwyczaj 
pomysły na takie imprezy zgłaszają młode osoby, które prężnie działają w  radach 
osiedlowych. Zmniejszenie środków  na ten cel, to podcinanie  skrzydeł mieszkańcom, 
którzy chcą przeprowadzić imprezy na swoich osiedlach. Dodał, że nie są to 
kosztowne imprezy, a kwota 90 tys. zł zostanie rozdysponowana na kilkanaście 
osiedli. Jeżeli radni przegłosują propozycję zmniejszenia wydatków na obchody Dni 
Miasta, to będą one przebiegały w skromniejszej formie i mniej atrakcyjnym 
programem imprez. 
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Halina Fogel stwierdziła, że będzie głosowała przeciw temu wnioskowi. Uzasadniając  
stanowisko nawiązała do zapisu w tym wniosku „Nie skreśla się zadania pn PT 
budowy ul. Połanieckich”. Aby mieć pełną wiedzę jaka jest potrzeba budowy tej ulicy -  
na miejscu sprawdziła stan faktyczny. Jest to uliczka o długości ok 100 metrów, 
prowadząca w stronę lasu, przy której są trzy posesje. Niektórzy radni są zdania, że 
jest to priorytet w mieście. Zwróciła się z pytaniem kto i z jakich środków zapłaci 
odszkodowanie za zerwanie umowy z zespołem, który wystąpi 18 maja na festynie w 
os. Sławięcice, a umowa jest juz zawarta poprzez MOK. Dodała, że festyn w 
Sławięcicach jest  organizowany prze młodych społeczników co dwa lata. Decyzja o 
zmniejszeniu kwoty na organizację osiedlowych festynów, to podcinanie skrzydeł 
młodzieży aktywnie pracującej społecznie na rzecz osiedla.  
 
Zbigniew Barszcz poinformował, że również jest przeciwny wnioskowi. Dodał, że 
pierwszy raz spotkał się z przypadkiem, że skreśla się zadanie na które pozyskano tak 
duże dofinansowanie. (dot. zagospodarowanie zdegradowanego  kompleksu sportowo-
rekreacyjnego w Kłodnicy). Trzeba dać mieszkańcom jasny sygnał, kto jak głosuje. 
Przypomniał, że swoje poparcie dla realizacji tego zadania potwierdziło już ok. 2000 
mieszkańców, a podpisy są nadal zbierane. Krytycznie wypowiedział się również o 
propozycji zmniejszenia środków na organizację festynów osiedlowych i Dni Miasta.  
 
Telesfor Jankowski sprostował informację radnej Haliny Fogel na temat ul. 
Połanieckich.  Poinformował, że przy ulicy tej położonych jest 7 posesji, a ulica ma 
długość  ok. 200 metrów. Dodał, że mieszkańcy osiedla od wielu lat starają się o 
utwardzenie tej drogi, a on osobiście podjął działania aby trafić do spadkobierców 
właścicieli działek.  Zauważył, że każda rada osiedlowa otrzymała kwotę 15 tys. zł. 
Jest to kwota wystarczająca na zorganizowanie festynu. Podał przykład rady osiedla 
Lenartowice, która na festyn zaprosiła lokalny zespół grający  utwory zespołu 
Niebiesko-Czarni. Koszt takiego występu i festynu jest dużo niższy. Na zakończenie  z 
uznaniem wypowiedział się o  aktywności i dużym zaangażowaniu mieszkańców  os. 
Sławięcice. 
 
Halina Fogel poinformowała o obszernym programie działań społecznych 
realizowanym przez mieszkańców os. Sławięcice. Festyn i występ zespołu jest 
wyrazem wdzięczności dla młodych działaczy społecznych za pracę na rzecz tego 
osiedla.  Zauważyła również, że  os.  Sławięcice liczy więcej mieszkańców niż os. 
Lenartowice, a oba osiedla otrzymały  po 15 tys. zł. W przypadku os. Sławięcice 
kwota ta jest niewystarczająca.  
 
Grzegorz Mankiewicz uzasadniając wniosek zwrócił uwagę na trudną sytuację 
finansową budżetu miasta. Zwrócił się z pytaniem do pani dyrektor MOK czy 
podpisała już umowy z zespołami, które mają wystąpić na festynie w os. Sławięcice. 
 
Beata Malajka, dyrektor MOK wyjaśniła, że jest „po słowie”, natomiast  umowy z 
zespołami nie zostały podpisane. 
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Grzegorz Mankiewicz - kontynuując wypowiedź – poinformował, że jest zdziwiony 
informacją Pawła Ramsa dot. braku innego pomysłu jak zagospodarować teren po 
basenie w os. Kłodnica. Zwrócił  uwagę, że po utworzeniu parku edukacyjnego gmina 
będzie musiała przez 5 lat ponosić koszty na  utrzymanie tego obiektu. Szacunkowy 
roczny koszt to kwota 400 tys. zł. Wyraził żal, że mieszkańcy nie są informowani na 
ten temat a informacja im przekazywana ogranicza się do stwierdzeń, że Rada nie chce 
tego zadania oraz że gmina pozyskała ok. 60% dofinansowania. Kończąc wskazał na 
potrzebę poszukania takiego rozwiązania, które w miarę możliwości nie będzie 
deficytowe, np. można  rozważyć sprzedaż tego terenu. 
 
Paweł Rams, z-ca prezydenta miasta, przypomniał że w poprzednich latach gmina 
również była zadłużona, jednak np. w 2008 roku wydała na organizację Dni Miasta 
367.920,00zł. (kwota ta nie uwzględnia kosztów występów gwiazd), a w roku 2010 
zostało wydatkowane 240 tys. zł. Poinformował o innych dodatkowych kosztach 
związanych z występem gwiazdy. W dalszej  wypowiedzi nawiązał do pomysłu 
utworzenia parku edukacyjnego w os. Kłodnica. Przypomniał, że kłodnicki basen od 
kilkunastu lat jest zniszczony a ówczesnym władzom brakowało pomysłu jak teren ten 
zagospodarować. Rozwiązanie tego problemu znalazł aktualny prezydent miasta, 
proponując utworzenie parku edukacyjnego. Inwestycja ta będzie w ok. 60% 
dofinansowana ze środków pozabudżetowych. 
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się o podanie kwoty jaka została zabezpieczona w 
tegorocznym budżecie na obchody Dni Miasta. Jednocześnie przypomniał, że była to 
kwota 240 tys. zł i wzrosła do 300 tys. zł.  
 
Paweł Rams poinformował, że na organizację imprezy zabezpieczono 160 tys. zł. 
Natomiast kwota ogólna uwzględniająca koszt występu gwiazd nie jest jeszcze znana, 
z uwagi na trwające negocjacje. Poinformował, że kwota 50 tys. zł przekazana miesiąc 
temu  jako dotacja dla MOK  została wykorzystana na inne zadania, stąd wniosek do 
Rady o dofinansowanie imprezy Dni Miasta.  
 
Grzegorz Mankiewicz nie zgodził się, że władze minionej kadencji nie miały pomysłu 
jak zagospodarować teren po zdegradowanym basenie w Kłodnicy. Przypomniał, że 
była firma angielska bardzo zainteresowana remontem  nie tylko tego obiektu ale 
również kozielskim podzamczem.  
 
Hubert Majnusz poinformował, że od 9 lat zabiega o pozyskanie 60 tys. zł. na 
utwardzenie ok. 100 metrowego odcinka drogi w os. Cisowa. Zapewnił, że poprze 
każde  starania zmierzające do poprawienia stanu drogi. Poprze również wniosek o 
środki na wykonanie projektu technicznego ul. Połanieckich. Podał przykłady 
inwestycji realizowanych ze środków przeznaczonych do dyspozycji Rady Osiedla, 
np. dojazd do boiska i budynku sportowca,  termomodernizacja budynku sportowca.  
Dodał, że liczy na to, że podobnie jak w przypadku wykonania dojazdu do boiska, tak  
również przy termomodernizacji budynku sportowca miasto dofinansuje część 
kosztów tego zadania. Poinformował, że jest zaniepokojony pogłoskami, że środki 
zaplanowane na remonty bieżące dróg zostały wykorzystane na wykonanie ścieżki 
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rowerowej na wale przeciwpowodziowym. Zaapelował o sfinansowanie bieżących 
remontów dróg i chodników.  
 
Grzegorz Chudomięt podał przykłady inwestycji realizowanych w poprzednich 
kadencjach, które nie są dochodowe: termomodernizacja DK Koźle i budowa kina,  
modernizacja hali sportowej przy ul. Mostowej i al. Jana Pawła II, remont stadionu na 
os. Kuźniczka, Dom Kultury Koźle- Rogi, DK. Chemik i DK Lech. Inwestycje te 
mimo, że nie są zaprogramowane na przynoszenie dochodów zostały wykonane. 
Podobnie jest  z boiskami tzw. Orlikami – są budowane, chociaż wiadomo, że nie 
przyniosą dochodu. Także do działalności bibliotek,  MZK, MZBK dopłaca się z 
budżetu miasta W związku z tym nie rozumie powodów braku akceptacji dla pomysłu  
utworzenia parku edukacyjnego w sytuacji gdy jest możliwość dofinansowania 
realizacji tej inwestycji. 
 
Andrzej Kopeć  poinformował o zmianach jakie zaszły w porównaniu do obecnej i 
minionej kadencji. Dotyczyły one wskaźników zadłużenia (licząc kredyt do 
dochodów). Na początku poprzedniej  kadencji w 2006 roku wskaźnik ten był na 
poziomie  18% a  teraz  jest na poziomie  40%. Dodał, że należy pamiętać o etapie 
nowego programowania wydawania środków unijnych. A w związku z tym należy 
zachować pewne rezerwy związane ze zdolnością kredytową. Stąd troska aby tę 
zdolność utrzymywać. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Grzegorza Chudomięta 
na temat prowadzonych w minionej kadencji inwestycji zwrócił uwagę, że były to  
obiekty już istniejące, które zostały wyremontowane i zmodernizowane. Natomiast w 
kwestii budowy kina w DK Koźle przypomniał o swoich wątpliwościach dot. 
celowości tej inwestycji i przyjętym kompromisowym rozwiązaniu. Inaczej jest w 
przypadku propozycji budowy parku edukacyjnego w Kłodnicy – będzie to nowa 
inwestycja i droga w utrzymaniu. Kończąc poinformował, że będzie głosował za 
przyjęciem wniosku radnego Grzegorza Mankiewicza. 
 
Ryszard Pacułt przypomniał, że Rada podejmując decyzję o termomodernizacji DK 
Koźle i budowie kina w Koźlu  realizowała uchwaloną koncepcję utworzenia dwóch 
centrów kultury, tj. dla mieszkańców Kędzierzyna i okolicznych osiedli oraz dla 
mieszkańców Koźla i okolic. Decyzja ta wynikała, że specyficznego rozczłonkowania 
miasta. Wówczas też przyjęto zasadę ratowania obiektów zabytkowych w Koźlu, która 
niestety nie jest realizowana. Zauważył, że Koźle nie ma pływalni, hali widowiskowej 
i sportowej. Jednak mieszkańcy nie domagają się tego, gdyż wiedzą jaka jest realna 
sytuacja. Przypomniał, że basen w Kłodnicy został zlikwidowany w kadencji trwającej 
w latach 1994 – 1998. Podejmowano wiele - jak się okazało  bezskutecznych starań, 
aby ponownie uruchomić ten obiekt. Obawia się, że działania dot. utworzenia  parku 
edukacyjnego zakończą się fiaskiem. Zauważył, że przy podejmowaniu decyzji Rada 
nie miała informacji o późniejszych kosztach utrzymania tego parku. Zaproponował 
aby w maju spotkać się,  porozmawiać tylko o Kłodnicy i wysłuchać argumentów obu 
stron. Odnosząc się do kwestii sfinansowania festynów osiedlowych z budżetu miasta 
poinformował o swoim dylemacie, gdyż jest to niewielka kwota w budżecie miasta, a 
z drugiej strony rady osiedlowe otrzymały 15 tys. zł. na swoje potrzeby.  Poparł 
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zmniejszenie środków na Dni Miasta, gdyż w tym roku w mieście jest bardzo dużo 
nowych okazjonalnych imprez.  
 
W dalszej dyskusji głos zabrali: Grzegorz Chudomięt, Andrzej Kopeć, Grzegorz 
Mankiewicz – radni dzielili się uwagami na temat zadłużenia gminy w minionej  i 
obecnej kadencji. 
 
Rafał Olejnik przypomniał, że po wybudowaniu parku edukacyjnego kolejne wydatki 
to koszty związane z utrzymaniem tego obiektu. Odnosząc się do kwestii zbierania 
podpisów poparcia dla tej inwestycji zauważył, że kluczem jest pytanie na które 
odpowiadali mieszkańcy wyrażający poparcie. Dodał, że osoby z którymi rozmawiał 
wycofały się z oceny, że jest to świetny pomysł, który należy wdrożyć.  
 
Grzegorz Peczkis odniósł się do wypowiedzi radnego Grzegorza Chudomięta, który 
kolejny raz odwołał się do tych samych argumentów. Podkreślił potrzebę szukania 
takich rozwiązań, które przyniosą dochody miastu a nie zastanawiać się jak popadać w 
kolejne kredyty. 
 
Andrzej Kopeć zwrócił się z pytaniem do pani skarbnik ile gmina może jeszcze 
zaciągnąć kredytu aby skonstruować  budżet miasta na kolejny rok. 
 
Joanna Hariasz wyjaśniła, że zależy to od zaplanowanych  zadań oraz jakie będzie 
wykonanie tegorocznego budżetu. Zadeklarowała podanie kwoty po przeanalizowaniu 
danych. 
 
Halina Fogel podała przykłady sześciu zadań zrealizowanych w ramach kwoty 15 tys. 
zł , która jest przekazywana radom osiedlowym. 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poddał pod głosowanie wniosek 
radnego Grzegorza Mankiewicza. Przed głosowaniem radny  przypomniał treść 
wniosku.  
„za” oddano 12 głosów 
„przeciw” 9 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane 1  
 (wydruk z głosowania nr 15. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wniosek został zaakceptowany. 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta, 
wraz z trzema autopoprawkami i przyjętym wnioskiem. 
„za” oddano 13 głosów 
„przeciw” 8 
„wstrzymujących się” 1 
- głosy nieoddane 0.  
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 (wydruk z głosowania nr 16. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr LIII / 619 / 14  
 

Rady Miasta  Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014r.     

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2014.   
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na realizację zadania: 
„Opracowanie dokumentacji technicznej wałów przeciwpowodziowych 
„K ędzierzyn” i „Lasaki – Poborszów”. 

 
Grzegorz Chudomięt przedstawił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na realizację zadania: „Opracowanie 
dokumentacji technicznej wałów przeciwpowodziowych „K ędzierzyn” i „Lasaki – 
Poborszów”, do czasu przedstawienia przez Dyrektora Wojewódzkiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych w Opolu harmonogramu budowy wałów 
przeciwpowodziowych w omawianym zakresie. Jednocześnie zastrzegł, że nie jest 
przeciwny aby taka pomoc finansowa została udzielona, jednak chciałby otrzymać 
informację na temat harmonogramu budowy wałów po otrzymaniu przez WZMiUW 
tych środków.   
 
Wojciech Jagiełło zwrócił się o informację do pani skarbnik miasta, czy zdjęcie 
powyższego projektu nie naruszy uchwały budżetowej i ewentualnie wieloletniej 
prognozy finansowej.  
 
Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że w uchwale budżetowej i wieloletniej 
prognozie finansowej środki te w kwocie 549.000,00 zł  były  przeniesione na rok 
2015. Jeżeli uchwała nie zostanie podjęta to środki nie będą przekazane.  Jednocześnie 
zwróciła się do radcy prawnego o pomoc i odniesienie się do omawianej kwestii.. 
 
Wojciech Jagiełło i Grzegorz Chudomięt zauważyli że pieniądze na to zadanie nadal 
są. 
 
Radca prawny Maciej Pająk odczytał § 1 projektu uchwały informujący, że  
„W uchwale Nr XXXVI/436/13 Rady Miasta  Kędzierzyn–Koźle z dnia 25 kwietnia 
2013 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Województwa Opolskiego na realizację zadania: „Opracowanie dokumentacji 
technicznej wałów przeciwpowodziowych „Kędzierzyn” i „Lasaki – Poborszów” 
wprowadza się następujące zmiany : 
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1)  §2. otrzymuje brzmienie „ Pomoc finansowa , o której mowa w §1 zostanie 
udzielona w formie dotacji celowej  ze środków budżetu gminy na lata 2013 - 2015 w 
wysokości 800 000,00 zł. (osiemset tysięcy zł.) w tym  1 000,00 zł (jeden tysiąc zł.) w 
roku 2013, 250 000,00 zł. (dwieście pięćdziesiąt tysięcy zł. ) w roku 2014 oraz 
549 000,00 ( pięćset czterdzieści dziewięć tysięcy zł.) w roku 2015.” 
 
Na prośbę Jacka Króla, z-cy prezydenta miasta, prowadzący obrady udzielił głosu 
Konradowi Kuczowi, kierownikowi Wydziału Zarządzania Kryzysowego, który 
uzasadnił  proponowane zmiany do uchwały Nr XXXVI/436/13 (pisemne 
uzasadnienie – dołączone do projektu uchwały). Ponadto odczytał notatkę służbową z 
dnia 18.02.2014 r. zawierającą ustalenia przyjęte na  spotkaniu  prezydenta miasta z 
dyrektorem  Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Opolu, a dot. 
zabezpieczenia przeciwpowodziowego gminy Kędzierzyn-Koźle i podziału dotacji w 
latach 2013-2015.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło podkreślił, że radni nie są przeciwni 
przyznaniu dotacji lecz chcieliby mieć informację o  harmonogramie przewidzianych 
do realizacji prac.   
 
Radca prawny przestrzegł, że w przypadku gdy Rada nie podejmie na dzisiejszej sesji 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na realizację zadania: „Opracowanie 
dokumentacji technicznej wałów przeciwpowodziowych „K ędzierzyn” i „Lasaki – 
Poborszów” to powstanie „rozdźwięk” w stosunku do uchwały z kwietnia 2013 roku, a 
w takiej sytuacji  nadzór finansowy może wnieść zastrzeżenia. 
 
Z wątpliwościami radcy prawnego zgodził się przewodniczący Rady Miasta. 
 
Grzegorz Chudomięt wskazał możliwość skorygowania „rozdźwięku” na majowej 
sesji. 
 
Elżbieta Czeczot zwróciła się z prośbą aby  przewodniczący Rady Miasta zaprosił na 
majową sesję dyrektora Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w 
Opolu, który przedstawi informację na temat harmonogramu prac. 
 
Grzegorz Chudomięt ponowił wniosek o zdjęcie  projektu uchwały z porządku obrad. 
 
Wojciech Jagiełło przyznał, że ma wątpliwości wynikające z zaistniałej sytuacji. 
Następnie poddał  wniosek radnego Grzegorza Chudomięta pod głosowanie. 
„za” oddano 11 głosów 
„przeciw” 4 
„wstrzymujących się” 5 
- głosy nieoddane 1  
 (wydruk z głosowania nr 17. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 



 25

Prowadzący obrady poinformował, że wniosek nie został przyjęty. Rada może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego 
składu Rady (co najmniej 12 głosów). 
 
Grzegorz Chudomięt zaproponował aby radni głosujący „za” jego wnioskiem, teraz 
głosowali przeciw podjęciu uchwały.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie.  
„za” oddano 6 głosów 
„przeciw” 10 
„wstrzymujących się” 4 
- głosy nieoddane 1. 
 (wydruk z głosowania nr 18. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że uchwała nie została 
podjęta. 
 
14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że pod głosowanie 
poddaje projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej, który uwzględnia uchwalone zmiany w budżecie miasta na rok 
2014.  Przypomniał również, że Rada nie podjęła uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa 
Opolskiego na realizację zadania: „Opracowanie dokumentacji technicznej wałów 
przeciwpowodziowych „Kędzierzyn” i „Lasaki – Poborszów”.  
Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
„za” oddano 14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 4 
- głosy nieoddane 3  
 (wydruk z głosowania nr 19. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała  Nr LIII/620/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 29 kwietnia 2014r.                        

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 

 
Ad. 10. 
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Stanowisko Rady do skargi rozpatrzonej przez Komisję Rewizyjną. Skarga na działania 
Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu naruszające obowiązujące 
przepisy prawne, interes prawny prowadzonej instytucji gminnej oraz interes publiczny 
samorządu lokalnego, działanie przeciw prywatnym, indywidualnym prawnym interesom 
mieszkańców tutejszej gminy poprzez podpisanie umowy Upoważnienia inkasowego z 
zewnętrzną firmą. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Peczkis  poinformował, że komisja 
jednogłośnie (5 głosów „za”) wnioskuje o uznanie skargi za bezzasadną. W dalszej 
wypowiedzi uzasadnił wnioskowane stanowisko.  
Pisemne uzasadnienie – dołączone do projektu uchwały. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
„za” oddano 15 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
- głosy nieoddane 6. 
 (wydruk z głosowania nr 20. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/621/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie skargi na działanie Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej                                   
w Kędzierzynie-Koźlu któremu zarzucano: naruszanie obowiązujących przepisów 
prawnych, interesu prawnego prowadzonej instytucji gminnej, interesu publicznego 
samorządu lokalnego jak również działanie przeciw interesom prywatnym 
mieszkańców.  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 11. 
Stanowisko Rady do skargi rozpatrzonej przez Komisję Rewizyjną. Skarga Fundacji 
Wiedzieć Więcej na zaniechanie przez Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ogłaszania 
konsultacji z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego projektów aktów prawnych organu gminy Kędzierzyn-Koźle 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Peczkis  poinformował, że komisja  
stosunkiem głosów: „za” 2,  „wstrzymujących się” 2 głosy -wnioskuje o uznanie 
skargi za zasadną.  
Pisemne uzasadnienie – dołączone do projektu uchwały. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
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„za” oddano 11 głosów 
„przeciw” 4 
„wstrzymujących się” 2 
- głosy nieoddane 4. 
 (wydruk z głosowania nr 21. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 

Uchwała Nr LIII/622/14 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 29 kwietnia 2014 r. 
 
w sprawie skargi Fundacji Wiedzieć Więcej na zaniechanie przez Prezydenta Miasta 
Kędzierzyn-Koźle ogłaszania konsultacji z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego projektów aktów prawnych 
organu gminy Kędzierzyn-Koźle dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 12. 
Stanowisko Rady do skargi rozpatrzonej przez Komisję Rewizyjną. Skarga Kędzierzyńsko-
Kozielskiego Towarzystwa Przyjaciół i Opieki nad Zwierzętami na działalność Dyrektora 
Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu 
 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło przypomniał, że przedłożony projekt 
uchwały jest wynikiem pracy komisji doraźnej powołanej na sesji 27 marca br. do 
przygotowania projektu uchwały Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie skargi 
Kędzierzyńsko-Kozielskiego Towarzystwa Przyjaciół i Opieki nad Zwierzętami na działalność 
Dyrektora Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu. Projekt ten 
miał uwzględniać decyzję Rady o uznanie skargi, w obu kwestiach poruszonych w 
skardze, za bezzasadną. 
 
Grzegorz Peczkis, przewodniczący Komisji Rewizyjnej przypomniał, że komisja 
badając skargę uznała ją za częściowo zasadną. Od czasu wydania  tej opinii nic się w 
tej kwestii nie zmieniło, czyli komisja nie przeprowadziła żadnych dodatkowych 
postępowań dot. skargi. 
 
Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, że Rada rozpatrując wniosek Komisji 
Rewizyjnej uznała, że skarga w obu kwestiach jest bezzasadna, a dzisiejszy projekt 
uchwały i uzasadnienie jest odzwierciedleniem przyjętego wówczas stanowiska. Dodał 
również, że była to wyjątkowo trudna sytuacja. 
 
Andrzej Kopeć zwrócił się do radcy prawnego z pytaniem o ewentualne następstwa w 
przypadku niepodjęcia na dzisiejszej sesji uchwały. 
 
Radca prawny Maciej Pająk poinformował, że wówczas skarga w dalszym ciąg nie 
zostanie załatwiona. Jednocześnie zauważył, że Rada dysponuje wszystkimi 
informacjami niezbędnymi do  zajęcia  stanowiska.  
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Wojciech Jagiełło podziękował komisji doraźnej, że podjęła się przygotować projekt 
uchwały uwzględniający decyzję Rady.  
Następnie po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie.  
„za” oddano 12 głosów 
„przeciw” 3 
„wstrzymujących się” 3 
- głosy nieoddane 3. 
 (wydruk z głosowania nr 22. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Wojciech Jagiełło stwierdził, że Rada podjęła uchwałę. 
 
 

Uchwała Nr LIII/623/14 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 
w sprawie skargi zgłoszonej w dniu 21 października 2013 r. przez Towarzystwo 
Przyjaciół i Opieki Nad Zwierzętami TPOZ na Dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu w przedmiocie bezczynności Dyrektora 
Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz ustalenia zasad 
wolontariatu w schronisku. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 13. 
Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, że 30 kwietnia upływa termin składania 
oświadczeń majątkowych. 
 
Grzegorz Chudomięt przedstawił wniosek aby sprawozdanie  z realizacji zadań 
objętych Gminnym Programem Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2012-2015  
zawierało również inne elementy dotyczące zdrowa psychicznego. Przedstawione 
sprawozdanie za rok 2013 zawierało tylko elementy będące częścią innych programów  
profilaktycznych. 
 
Ad. 14. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – przewodniczący Rady Wojciech 
Jagiełło  zamknął  LIII/14  sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
 

Przewodniczący obrad 
Wojciech Jagiełło  

 
Sesja zakończyła się o godz.20.05. 
Protokółowała  H. Olkowska 

 


